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Besvarelse af spørgsmål nr. 243 (Alm. del) fra Folketingets Erhvervs-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 243 (Alm. del), som Folketin-

gets Erhvervsudvalg har stillet til justitsministeren den 24. marts 2022. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Maja Torp (V). 
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 243 (Alm. del) fra Folketingets Erhvervsudvalg:  

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange straffesager der det seneste 

år har været i forbindelse med ulovligt videresalg af trykflasker 

indeholdende lattergas?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 

 

”Rigsadvokaten har undersøgt mulighederne for at trække op-

lysninger fra Politiets Sagsstyringssystem (POLSAS) om antal-

let af straffesager vedrørende ulovligt salg af lattergas.  

 

POLSAS er et journaliserings- og sagsstyringssystem, der er op-

bygget således, at der journaliseres på en gerningskode, som 

knytter sig til en eller flere lovovertrædelser. I forbindelse med 

sagens afslutning registreres en afgørelsestype, som angiver 

straffesagens resultat. POLSAS vil således kunne bruges som et 

redskab til at oplyse bl.a., hvor mange anmeldelser eller afgø-

relser der vedrører en given lovovertrædelse. Det vil derimod 

ikke uden videre være muligt at trække data af mere detaljeret 

karakter. 

 

POLSAS indeholder imidlertid ikke en gerningskode, der spe-

cifikt vedrører ulovligt salg af lattergas, og det er derfor ikke 

muligt ved et elektronisk datatræk at tilvejebringe de ønskede 

oplysninger. Det vil således kræve en manuel gennemgang af et 

større antal sager, hvis oplysningerne skal tilvejebringes.” 
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